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ÚVODNÍ SLOVO

dnes bych vám rád především poděkoval. 
Říjen jsme začali oslavou svaté Terezičky. 
Mnozí z  vás se 1. října aktivně podíleli na 
tom, aby oslava proběhla nejen v  kostele, 
ale pak celé odpoledne ve všech prostorách 
našeho Salesiánského centra. Děkuji každé-
mu, kdo se na krásném farním dnu podílel 
jakoukoli službou. Terezičce děkujeme, že 
na nás sypala déšť růží a sluneční svit. Ra-
dost mi udělala farní pouť do Fryštáku a na 
svatý Hostýn. Poděkovali jsme tam Bohu 
za 90 let působení salesiánů v  Česku a  na 
krásném poutním místě jsme svěřili naši 
farnost a  naše rodiny pod ochranu Panny 
Marie. V  říjnu jsme si také připomněli 80. 
výročí posvěcení našeho kostela. Opět dě-
kuji všem, kteří se podíleli na liturgii, při 
dnech otevřených dveří, při programech pro 
školní třídy, které kostel navštívily. Největší 
dík ale patří všem, kdo po 80 let žili a pra-
covali „ve stínu kostela“. Mnohé z toho nám 
může připomenout knížka „Příběh kobyliské 
Terezičky“, jejímž autorům též velmi děkuji. 
Bůh odplať všem, kteří sloužíte, mnohdy ve 
skrytosti, téměř neviditelně. Jen jako příklad 
uvádím kostelnici, pastorační pracovníky, 
katechety, pastorační a ekonomickou radu, 
salesiány, sestry salesiánky, varhaníky, hu-
debníky a  zpěváky, ty kdo uklízejí kostel 
a pečují o údržbu kostela a zahrady, akolyty, 
ministranty, dětský tým, dobrovolníky při 

mnoha akcích… Díky všem, kteří po léta vy-
trvale podporujete život farnosti svými mod-
litbami, finančními dary a  jakoukoli osobní 
pomocí. Děkuji vám, že jste navrhli kandi-
dáty do pastorační rady farnosti, z nichž bu-
dete brzy volit své zástupce. Jim děkuji za 
ochotu nasadit se v  následujících 5 letech 
do této služby. Věřím tomu, že prožíváme 
požehnané období. Vidím velmi mnoho dob-
ré vůle a ochoty ke službě. Těším se, že přes 
naše lidská omezení, hříchy a  nedostatky 
budeme svědky velikých věcí, které pro nás 
má Bůh připravené. Máme důvod k radosti 
a  vděčnosti. Můžeme být optimisty. Máme 
důvod. Ježíš nás vykoupil. Přemohl smrt i ka-
ždý hřích. Získal nám nebe. Je s námi. S ním 
se nemusíme bát. 

Plný vděčnosti všem žehnám. 
P. Martin Hobza

Milí čtenáři Kobylístku,
ZPRÁVY Z FARNOSTI

Příprava na 1. svaté přijímání 
začíná už 6. listopadu
Děti, které touží přijímat Pána Ježíše v eu-
charistii, se mohou i v tomto školním roce 
zapojit do přípravy na přijetí svátosti smí-
ření a svatého přijímání. Vyžaduje se, aby 
dítě bylo pokřtěno, aby chápalo rozdíl 
mezi eucharistií a  obyčejným pokrmem, 
aby dokázalo rozlišovat dobro a  zlo a  aby 
projevilo přání Krista z  lásky přijímat. 
Obyčejně tuto přípravu konají žáci třetích 
tříd nebo starší. Je velmi žádoucí, aby dítě 
navštěvovalo alespoň druhým rokem pra-
videlnou výuku náboženství. Z rozumných 
důvodů mohou být děti i mladší. Samozřej-
mě mohou být i  starší. Příprava v  kostele 
má dvě fáze. První jen pro rodiče – 5 setká-
ní vždy po měsíci. Začínat bude v  pondě-
lí 6. listopadu 2017 v 19.10 po večerní mši 
svaté. Druhá fáze je příprava dětí i s rodiči 
– 7 setkání vždy po týdnu. Budou ve středu 
po dětské mši svaté. První bude 28. března 
2018 v 17.40 v kostele.

P. Martin Hobza

Alfa-Úterky pro mládež
I  v  listopadu bychom Vás rádi pozvali na 
mládežnická setkávání, která začínají 
vždy v 18.30 společnou mší svatou. V úte-
rý 7. listopadu se zamyslíme nad obtížným 
tématem (se kterým měli problém i apošto-
lové) – „Proč a jak se modlit“. O týden poz-
ději pak bude promluva a diskuze na téma 
„Proč číst Bibli“. Dále 21. listopadu „Jak nás 
Bůh vede?“ a následující týden „Jak odolat 
Zlému“. A v následujícím měsíci 5. prosince 
bude téma „Proč mluvit o víře s druhými“. 
Zároveň 24. – 26. listopadu proběhne (té-
měř) adventní víkendovka snad prováze-
ná a zaměřená na Ducha svatého. Více in-
formací se dozvíte buď přímo na úterních 
setkáváních, nebo na odkazech uvedených 

níže. Rádi bychom Vám také popřáli, aby 
Vaše srdce v listopadových dnech při vzpo-
mínání na zemřelé byla vždy naplněná ví-
rou v milosrdenství našeho Pána.

fb.com/uterky;  fb.com/AlfaKobylisy
Dominik Vachuda

Adventní duchovní obnova 
farnosti - včetně rodin s dětmi
Milí farníci, zveme vás na adventní du-
chovní obnovu farnosti a  rodin, která se 
uskuteční v sobotu 2. prosince od 9.30 do 
17.00 hodin v našem kostele a v prostorách 
Salesiánského centra. Téma je: „Všichni, 
kteří uvěřili, byli pospolu a  měli všechno 
společné. Každého dne pobývali svorně 
v chrámu, po domech lámali chléb a dělili 
se o jídlo s radostí a s upřímným srdcem.“ 
(Sk 2, 44 a 46)
Půjde o podněty k prožití adventu. Vztah 
s  Bohem, je-li opravdový, posvěcuje 
i naše vzájemné vztahy. Pěkné prožívání 
vztahů v  rodině a  ve farnosti není něco 
navíc, ale je to podstatný Ježíšův odkaz. 
Zamyšlení, jak může být prožití adventu 
završeno konkrétním skutkem milosr-
denství a služby.
Dopoledne bude tradiční program, tedy 
dvě přednášky v kostele (M. Hobza) a pří-
ležitost k modlitbě a svátosti smíření.
Během odpoledního programu bude mož-
nost výběru. Budou dvě diskusní skupiny, 
jedna pro rodiče malých a  školních dětí 
a druhá pro ostatní farníky. Další možnos-
tí je výroba adventního věnce. Prvních 30 
přihlášených z řad dospělých bude vyrábět 
věnce v prostorách salesiánského středis-
ka v tělocvičně. Pro zbytek účastníků bude 
příležitost k adoraci či svátosti smíření.
Program bude završen v  16 hodin požeh-
náním adventních věnců a  následnou mší 
svatou, při které složí několik nových sale-
siánů spolupracovníků své sliby.

Telefonní číslo faráře
(případně jiného dostupného kněte):

283 029 165
Ačkoli je to pevná linka, bude k dis-
pozici i mimo úřední hodiny, proto-

že ji lze přesměrovat na mobil

Kancelář faráře 
hodiny pro veřejnost

pondělí 14.00 - 18.00
středa 9.00 - 12.00
pátek 9.00 - 12.00

Místnost za recepcí salesiánského domu
(lze přijít bez předchozí domluvy)
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Hlídání dětí a program pro děti také škol-
ního věku zajišťujeme v  prostorách sale-
siánského centra. Převzetí dětí na hlídání 
bude mezi 9.00 až 9.20 hodin na recepci. 
Děti mají zajištěn oběd a 2x malou svačinu. 
Rovněž počítáme s  obědem (letos budou 
debrecínské párky) pro účastníky obnovy. 
Příspěvek na oběd činí 40  Kč/osoba. Pří-
spěvek na materiál pro přihlášené při vý-
robě adventních věnců pro děti činí 20 Kč/
osoba, pro dospělé 150 Kč/osoba.
Přihlašování bude možné přes webové 
stránky farnosti, kde budou všechny bližší 
informace k programu celého dne.
http://terezicka.cz/akce/adventni-duchov-
ni-obnova-farnosti-vcetne-rodin/
Pro ty, co nemají přístup na internet, bude 
možné se přihlásit v sakristii. 
Uzávěrka přihlášek bude v neděli 26. lis-
topadu 2017! Moc prosíme o dodržení to-
hoto termínu, zvláště ty, co budou mít 
zájem o výrobu adventních věnců.

P. Ladislav Banďouch

Předposlední setkání stávající PRF
Na říjnovém setkání pastorační rady far-
nosti jsme se věnovali volbám nové PRF 
(12. 11.) a  způsobu představení kandidátů 
navržených farností. S  výsledkem tohoto 
bodu jednání se můžete seznámit přímo na 
stránkách listopadového Kobylístku, nebo 
na farním webu či vývěskách v zadní části 
kostela. Dále jsme pokračovali v  rozvíjení 
dlouhodobého tématu „Něčím sloužit, ně-
kam patřit“, a  to v  rovině připravovaného 
mapování společenství a  různých dalších 
skupin a  týmů v  kobyliské farnosti. Rádi 
bychom postupně oslovili všechna spole-
čenství, skupiny a  týmy, které se v  rám-
ci farnosti scházejí, něco prožívají a  děla-
jí, abychom s  nimi mohli být v  kontaktu. 
V současné době máme k dispozici zdroje 
informací z minulosti, které chceme aktu-
alizovat a přidat k nim i zcela nové. Plánu-
jeme oslovit co nejširší spektrum farnosti. 
Je to úkol na delší časový úsek a  pokra-
čovat v  něm bude i  nová pastorační rada. 
Zamýšleli jsme se nad prožitím adventu 

v naší farnosti a hovořili o pojetí adventní 
duchovní obnovy farnosti, která proběh-
ne v  sobotu 2. 12. a  bude tentokrát spoje-
na s  tradiční výrobou adventních věnců. 
Vzhledem k  velikému množství nejrůz-
nějších akcí a aktivit probíhajících v  rám-
ci farnosti a  celého Salesiánského centra 
jsme si znovu uvědomili potřebu zdokona-
lování vzájemné informovanosti. Zvláště 
když se připravují akce, do nichž se mohou 
farníci zapojit a  přispět tak k  jejich dob-
rému průběhu. Poslední setkání stávající 
PRF bude 19. listopadu.

Tomáš Redlich  

Drakiáda pro děti
Již tuto neděli 5. listopadu zveme všechny 
děti a s nimi i rodiče na tradiční drakiádu. 
Sraz buď před kostelem ve 14.00 nebo na 
Velké Skále ve 14.30.

P. Ladislav Banďouch

Listopadové povzbuzení ke tvoření
Ráda bych povzbudila všechny, kdo by se 
rozhodli podpořit adventní trhy v naší far-
nosti nějakým svým tvořením. Fantazii se 
meze nekladou, výrobky by měly být hand 
made, jedlé i nejedlé, s cílem udělat radost 
pod stromečkem. Tento rok bude výtěžek 
věnován na projekt rekonstrukce vstu-
pu do domu a  vytvoření uzlu areálu. Kdo 
nemá žádný nápad, a  přesto by chtěl po-
moci, může třeba napéct trochu vánočního 
cukroví nebo pomoci s prodejem. Všechny 
ochotné ruce a srdce jsou vítány!  Prosím, 
ozývejte se na uvedené kontakty, děkuji. 
Náš adventní trh se bude konat v neděli 10. 
prosince ve farním sále, po mši sv. v 9 hod. 
a v 10.30. 

Jitka Čaplová 
 jitkacaplova@atlas.cz

tel. 777 217 989

Klub seniorů zve
12. 11.  Výstava pana Janáka „I Praha 

má svá poutní místa“
26. 11.  Zazpíváme si s  harmonikou 

Milana Miškaříka
10. 12.  Duchovní obnova + film
Čas a  místo srazů bude oznámeno včas, 
sledujte prosím ohlášky při nedělních bo-
hoslužbách. Změna vyhrazena. Případný 
náhradní program bude vždy připraven.

Eva Kuchařová, Anežka Radinová

I vy můžete zachránit život 
aneb Kurz první pomoci 
pro děti a dospělé
Opět po roce zveme všechny od 8 do 99 let, 
kdo si chtějí procvičit poskytování první 
pomoci, setkat se se záchranářem a  hlav-
ně si všechno vyzkoušet na vlastní kůži 
v celodenním záchranářském kurzu. 
Začátek je v  sobotu 25. listopadu v  8.45 
u  vrátnice Salesiánského centra, konec 
mezi 16. a  17. hodinou. Kurz je zdarma 
a součástí je simulační závod. Další infor-
mace viz níže.

František Tichý
www.prirodniskola.cz 

tichy@prirodniskola.cz 

Mamky sobě
Srdečně zveme maminky s  malými dětmi 
ve čtvrtek 7. prosince od 9.30 k adventní-
mu setkání s  Markétou Hanákovou, FMA 
nad tématem Maria – žena hluboké víry 
a  radosti. Může nám být inspirací, jak žít 
krásu a poslání ženy...
Parkování kočárků od 9.15. Hlídání dětí za-
jištěno.

Těšíme se na vás!
Pavla Redlichová a Lucie Muchová

mamky.sobe@centrum.cz
Úklidové komando odvážných kobyliských žen, které pravidelně uklízejí náš kos-

tel. Potřebují doplnit a omladit. Kdo by mohl, přihlaste se třeba u kostelnice.
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Výstava: I Praha má 
svá poutní místa
Srdečně zvu všechny zájemce na společné 
setkání, při němž se blíže seznámí s pout-
ními místy Prahy. Některá jsou dnes už 
takřka zapomenutá, jiná naopak světo-
vě proslulá. Zúčastnění se s nimi seznámí 
prostřednictvím pořádané výstavy spoje-
né s prohlídkou starých dobových pohled-
nic a svatých obrázků. Setkání se koná ve 
farním sále v rámci aktivity klubu seniorů 
v neděli dne 12. 11 od 14.00 hod. 

Jiří Janák

Ministrantské setkání s kardinálem
Zveme všechny ministranty v  sobotu 
11. listopadu na tradiční arcidiecézní se-
tkání ministrantů. Uskuteční se tradič-
ně na Pražském hradě v  prostorách ar-
cibiskupství. 

P. Ladislav Banďouch

Živý růženec
Setkání společenství živého růžence bu-
dou v pondělí 6. 11. a 4. 12. po večerní bo-
hoslužbě. Na všechny se těší

Ludmila Růžičková

Pozvánka na společné setkání 
farníků - Fotopouť do MARIAZELL 
Zveme všechny zájemce, zejména ty, kte-
ří se nemohli zúčastnit pouti do Maria-
zell v  červenci tohoto roku, a  chtěli by se 
s  námi poutníky spolupodílet na našich 
zážitcích.  Setkání se koná ve farním sále 
v  pondělí dne 27. 11. po večerní mši sva-
té  v 19.15 hod.. Nám, kteří jsme tuto pouť 
uskutečnili, společné posezení při promí-
tání fotografií určitě  připomene krásné, 
nezapomenutelné chvíle a  ti, kteří se ne-
mohli zúčastnit, se mohou, alespoň pohle-
dem, dotknout míst, které nemohli osobně 
shlédnout.

Jiří Janák

Tvoření adventních věnců
Srdečně zveme všechny zájemce na tra-
diční Tvoření adventních věnců, které 
proběhne v sobotu 2. prosince od 9.00 do 
12.00 v  tělocvičně Salesiánského středis-
ka. Veškerý potřebný materiál na věnce 
bude k dispozici. Souběžně s výrobou věn-
ců se uskuteční adventní tvoření pro děti. 
Od 16.00 pak bude mše sv. s obřadem žeh-
nání věnců v kostele. Na seminář je potře-
ba se předem přihlásit a  objednat se na 
konkrétní hodinu. 

Blanka Malcová
blanka.malcova@strediskokobylisy.cz

tel. 733 143 069

Tříkrálová sbírka
Děkujeme všem, kteří se letos zapojili do 
Tříkrálové sbírky. V roce 2018 se naše far-
nost opět zapojí do Tříkrálové sbírky, kte-
rou pořádá Arcidiecézní charita Praha.
Pokud byste měli zájem, aby vás navštívili 
koledníci u vás doma, napište se na formu-
lář v sakristii nebo na kontaktní email (viz 
níže).
Aktuálně hledáme lidi ochotné vést sku-
pinky koledníků. Koleduje se obvykle v od-
poledních hodinách. Pokud byste se chtě-
li zapojit do sbírky v naší farnosti, pište na 
kontaktní email.

Ondřej a Helena Triebeneklovi 
trikralovasbirka.kobylisy@email.cz

V termínu 20. – 24. listopadu bude týden otevřených dveří všech kroužků v Salesi-
ánském středisku mládeže. Rodiče mohou přijít nakouknout. Těšíme se na všechny

Maki Hanáková
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Večerní semináře pro rodiče
Centrum pro rodinu SaSM zve v listopadu 
na tyto večerní semináře:

Čtvrtek 16. listopadu, 18.30 v klubovně 
U Hrocha: „Proč děti zlobí?“
Znáte situaci, kdy děti zlobí, vám není dob-
ře a o to víc vyvádějí? Budeme zkoumat si-
tuace, kdy děti nejvíc zlobí a co tím získá-
vají. Co jejich nevhodné chování posiluje? 
Jsou tresty řešením?
Vede lektorka Mgr. Štěpánka Vojtěchov-
ská
Cena za seminář je 100 Kč
Čtvrtek 23. listopadu, 18.30 v klubovně 
U Hrocha: „Proč a jak vychováváme své 
děti“
Jsme spíše přísní, nebo benevolentní rodi-
če? Snažíme se problémové situace s  dět-
mi řešit dohodou, a přitom se nám to neda-
ří? A  kde jsme vůbec vzali představu, jak 
„správně“ máme své děti vychovávat? 
Při společném povídání s  poradkyní rané 
péče paní  PhDr. Ivou Jungwirthovou zku-
síme přijít na to, jak svými postoji a svým 
chováním zásadně ovlivňujeme chování 
a postoje našich dětí.
Cena za seminář je 100 Kč. 
Čtvrtek 30. listopadu, 18.30 v klubovně 
U Hrocha: „Děti s ADHD“ (seminář s ná-
slednou diskusí a  prostorem pro kon-
krétní dotazy účastníků)
Vede lektorka Mgr. Jaroslava Budíková, 
speciální pedagožka a  psychoterapeutka, 
autorka knihy „Je vaše dítě připraveno do 
první třídy?“ a pracovních sešitů pro před-
školáky s ADHD.
Cena za seminář je 150 Kč.

Na všechny semináře je potřeba se předem 
přihlásit. Přihlašování a bližší informace 

Blanka Malcová
blanka.malcova@strediskokobylisy.cz

733 143 069

Dopolední semináře pro rodiče 
(listopad – prosinec)
V  rámci úterních dopoledních seminářů 
proběhnou v listopadu a prosinci následující 
setkání:

7. a 14. 11. Paper maché – dekorace, brože, 
šperky (vede Vlaďka Vojtíšková)

21. 11. Svícny – malování na sklo (vede An-
drea Papicová Koutná)

28. 11. Právní aspekty mateřské a rodičov-
ské dovolené (vede JUDr. Markéta 
Krčálová)

5. 12. Mikuláš (společná oslava a nadílka)
12. 12. Vánoční nepečené cukroví (vedou 

Vlaďka Jarošová a Radka Cíchová)
Hlídání dětí je zajištěno a  je v  ceně semi-
náře. Setkání proběhnou v  klubovnách 
U Šakala a U Beránka, vždy od 9.30.
Zájemce prosíme o přihlášení na níže uve-
dených kontaktech

Eva Klimánková 
eva.klimankova@strediskokobylisy.cz

777 182 712

Karneval
Rádi bychom Vás informovali o  termínu 
konání dětského karnevalu, který bude 
na téma Profese. Do nových kalendářů si, 
prosím, označte neděli 21. 1. 2018 od 14.00 
hod. A protože si budou děti hrát na archi-
tekty a  stavitele, budou potřebovat bílé 
krabičky (popř. polepené na bílo), nejlépe 
do rozměru 10x10x20 cm. Krabičky, prosí-
me, noste na recepci v týdnu od pondělí 11. 
12. do pátku 15. 12. Děkujeme za spolupráci 
a těšíme se na Vás!

Za přípravný tým Vlaďka Jarošová 

Farní ples
Naši milí farníci, mnoho z  vás už se nás 
ptalo, kdy bude farní ples, a  tak dáváme 
na vědomí, že se bude konat 27. ledna 2018 
v půl osmé v KD Ládví! Přijměte teda naše 
vřelé pozvání na tento večer. Bude to jiné, 
bude to neočekávané, ale bude to skvělé! 
Moc se na vás všechny těšíme!

Za přípravný tým Markéta Tůmová 

Alfa, leden 2018 
Pro rodiče připravující se na křest či 
první svaté přijímání dětí, snouben-
ce, smíšené páry, vaše hledající přátele 
a návštěvníky vánočních bohoslužeb.
Jak prakticky žít křesťanství a  mluvit 
o něm s druhými?   
 
Srdečně vás zveme v  rámci pravidelných 
čtvrtečních setkání na večerní Alfu pro 
dospělé. Je příležitostí k  duchovnímu za-
stavení, občerstvení a  společné disku-
si nad zajímavými křesťanskými tématy 
(o  Ježíši, víře, modlitbě, Bibli, Božím vede-
ní, Duchu Svatém, církvi…).
Přínosná může být pro ty, kdo chodí do 
kostela již řadu let i pro ty, kdo křesťanství 
teprve poznávají, a to pro svobodné i man-
žele. Rádi bychom pozvali rodiče dětí, kte-
ří křtí své ratolesti, nebo je připravují na 
první svaté přijímání, snoubence připravu-
jící se na manželství a smíšené páry (věří-
cí s „nevěřícím – hledajícím“). Velice vítáni 
jsou i vaši hledající přátelé, s nimiž můžete 
Alfu prožít, a pozvat chceme i návštěvníky 
vánočních bohoslužeb.
Posílit může také vztahy v  naší farnosti 
tím, že se mezi sebou více seznámíme, na-
jdeme nové přátele a společenství, sdělíme 
si své zkušenosti a dozvíme se něco nové-
ho a  inspirujícího pro život z víry a vztah 
s Kristem i druhými lidmi. 

 Navození diskuse ve skupince bude před-
cházet společná večeře a  přednáška. At-
mosféru večerů dokreslí pro radost ducha 
také zpěv a humor. 
Alfa bude probíhat v  týdenním rytmu od 
11. ledna do 12. dubna ve čtvrtek od 19.00 
do 21.30. Možnost přihlášení a další infor-
mace včetně programu jsou k dispozici na 
kontaktech níže. Těšíme se na vás.

Za přípravný tým Tomáš Redlich
terezicka.cz/kurzy-alfa/

farnost.kobylisy@sdb.cz
283 029 141, 777 053 394

Svatomartinský světluškový průvod
Srdečně zveme rodiče s  malými dětmi na 
Svatomartinský světluškový průvod. Se-
jdeme se ve čtvrtek 9. listopadu v  17.00 
před recepcí Salesiánského centra. S  roz-
svícenými lampiony (světélky) se vydáme 
průvodem (cca 800 m). Cílem bude venkov-
ní areál Salesiánského centra, kde bude 
cca od 17.30 předvedena krátká scénka 
o sv. Martinovi. Poté se přesuneme k ohni, 
kde si společně zazpíváme a opečeme špe-
káčky (k dispozici bude chléb, kečup, hoř-
čice a teplý nealko punč; špekáčky si vez-
měte dle svého výběru sami).
S sebou: lampion, baterku nebo jiné světél-
ko, špekáček na opékání. Vstup je volný, 
není potřeba se hlásit. V  případě silného 
deště se akce ruší (v  případě pochybností 
volejte 777 182 712). 

Těšíme se na vás!
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Farní pouť do Fryštáku a na Svatý Hostýn
V  sobotu 7. října jsme vyrazili ještě za 

úplňku v  6.30 hod. na naši farní pouť 
dvěma komfortními autobusy. V jednom jel 
náš farář Martin a  v  druhém náš P. Jenda. 
Kolem poledne jsme dorazili do pěkně opra-
veného městyse Fryštáku, prvního místa 
salesiánů v České  republice, slaví totiž le-
tos už 90 let od příchodu salesiánů Dona 
Boska k nám, čili od roku 1927, kdy sem při-
šel P. Stuchlý s prvními 17 hochy a dalšími 3 
salesiány, když po různých peripetiích kou-
pili ve Fryštáku klášter od sester Neposk-
vrněného početí. Za 2. svět. války v r. 1943 
musel být dům vyklizen a sloužil nacistům 
jako domov pro mládež z vybombardované-
ho Hamburku a pak tu byla i maďarská vo-
jenská základna. Po válce až do r. 1950 zde 
měli salesiáni opět svoji líheň. V noci ze 13. 
na 14. dubna1950 byli salesiáni policií a mi-
licemi násilně  vyhnáni a  deportováni na 
různá místa. Staříček byl po mrtvici umís-
těn do domova důchodců, nesměl chodit 

ven a v lednu 1953 na další záchvat mrtvice 
zemřel a je pochován na místním hřbitově, 
který jsme též navštívili. 
No ale vraťme se do současnosti... P. Jožka-
Brtník nás vřele přijal, při vstupu do kos-
tela každého osobně přivítal a  pak sloužil 
mši sv., po jeho typické promluvě jsme měli 
možnost mu klást různé dotazy, jak se má 
a jak funguje jeho nová farnost... Tak farníci 
jsou prý většinou formální, i když jich chodí 
do kostela poměrně hodně, ale společenství 
nejsou, až na jedno mládežnické. Prvního 
sv. přijímání se sice zúčastnilo hodně dětí, 
ale pak na náboženství chodí už jen čtyři... 
Také ve venkovském barokním kostele se 
necítí moc dobře – je "přesochováno". Prý 
ho tam čeká moře práce – jak na misiích... 
Ale  měli zrovna dožínky, tak to jsme kou-
kali na tu úrodu i úžasné výrobky  z klasů. 
Též u každé druhé lavice stojí nádherné ba-
rokní lucerny – každá jiná (asi na svíčky). 
Pak jsme na farním dvoře dostali dvě várni-

ce teplého čaje a snědli si svoje chleby, ně-
kteří opravdu i s řízkem. Poté jsme mohli jít 
na prohlídku velké fary, kde bylo i malé mu-
zeum staříčka Ignáce  Stuchlého, byla velmi 
zajímavá i s jeho oblečením a botama, brej-
ličkama aj. Viděli jsme různé společné míst-
nosti, učebny, hudebnu, jejich kuchyňku aj.
Pak jsme se mohli vypravit do salesiánského 
domu, který slove Dům  Ignáce Stuchlého – 
Salesiánské centrum a  pastorace mládeže 
zde probíhá od r. 1996. Dům velmi dobře 
slouží celoročně všelijakým aktivitám a pro-
gramům pro školy, duchovní obnovy a různá 
spolča i rodiny z celého  širého okolí, asi celé 
Olomoucké arcidiecéze :-) Ve školním roce 
tu probíhají téměř nepřetržitě tzv. Orientač-
ní dny (zorientovat se v   životních hodno-
tách) a různé adaptační kurzy pro studenty. 
Jsou tam pár dní ubytovaní, zahrají si na hři-
šti apod., vše je krásně opravené. A to tam 
jsou nyní jen čtyři salesiáni!  Zajímavá je 
moderní kaple s krásnými vitrážemi – každé 
okno  představuje jednu osobu ze sv. Trojice 
– měli jsme hádat...  a je tam vzácná a stará 
socha P. Marie, je opravdu krásná. Celková 
ubytovací  kapacita je 60–80 lůžek. Dále je 
v domě k dispozici jídelna, bar, velký sál, tě-
locvična s lezeckou stěnou, ateliér, dvě vel-
ké a jedna malá klubovna. 
Pak jsme šli i na blízký hřbitov ke hrobu Ig-
náce Stuchlého a ostatních  salesiánů.
Potom už jsme vyrazili krásnou podzim-
ní krajinou hostýnských vrchů na  poutní 

místo Svatý Hostýn. Tam jsme po dlouhých 
schodech vystoupali ke krásné mariánské 
bazilice s  velikou nádhernou mozaikou P. 
Marie s Ježíškem na ruce, kterak metá bles-
ky na mohamedány! Tam jsme měli rozchod 
a  mohli si projít dvě křížové cesty – jedna 
naprosto krásná a  unikátní od Jurkoviče 
a  druhá barokní. Také na vrcholu je jedna 
věž větrné elektrárny, to je zajímavé. Tam 
jsme se pomodlili, nakoupili  poutní oplatky, 
pohledy, štramberské uši či klobásku a zase 
vyrazili směrem k  domovu. Kolem deváté 
jsme šťastně dorazili z výletu do Prahy a ani 
jsme nezmokli. 

Helena Tyburcová

Bazárek se opět vydařil
Ve dnech 3. a 4. 10. proběhl v prostorách 

farního sálu opět dobročinný bazárek. 
Díky skvělému zázemí se i  tentokrát poda-
řilo vytvořit příjemnou atmosféru s dostat-
kem prodávajících i nakupujících. 
Finanční výtěžek ve výši 14 700 korun byl 
předán do Salesiánského střediska jako je-
den z příspěvků na nové zázemí u hřiště.  

Zbylé oděvy, obuv, kočárky a  autosedačky 
byly odvezeny do charitního šatníku v Kolí-
ně. Hračky tentokrát putovaly do Komunit-
ního centra Hrubého na Ládví.
Na jaře se na vás opět budeme těšit, zatím 
přejeme krásné listopadové dny!

Za tým organizátorů
Štěpánka Syrová
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Poděkování za benefiční večery
Nestává se mi často, abych se od našich 

malých dětí dostala někam za kultu-
rou. Několikrát se mi ale naskytla možnost 
jít na benefiční vystoupení v  Salesiánském 
divadle a vždy to byl pro mne silný zážitek. 
Říjnové vystoupení baletu Giselle ve mně za-
nechalo nejen hluboký kulturní prožitek, ale 
zasáhlo mne i po lidské stránce. Obdivovala 
jsem jak výkony členů souboru, tak i zamě-

ření jejich vystoupení, která jsou realizo-
vaná především v domovech seniorů. Ráda 
bych tak vyjádřila obdiv a poděkování Šár-
ce Holečkové (vedoucí souboru), za úsilí při 
chystání i realizaci vystoupení. A ráda bych 
také srdečně poděkovala všem, kdo v Salesi-
ánském divadle připravují benefiční večery. 

Květa Mrázková

Skauti na draka
V sobotu 14. října bylo na pražském kopci 

Žvahov veselo! Dorazila tam totiž počet-
ná skupina skautů a jejich přátel – od kluků 
a holek nejrůznějšího věku (počínaje skoro 
novorozeňaty) až po ty, kteří již sami děti vy-
chovali a teď s radostí pozorují vnoučata…
Konal se totiž již 7. ročník tradiční Drakiády 
skautů ze střediska 88 Radost!
První část nadšenců s  draky nejrozmani-
tějších barev a  tvarů vyrazila již v  9 hodin 
od klubovny směrem na Hlavní nádraží. 
Tam obsadili bezmála půl jednovagonového 

Pražského motoráčku, který se po českých 
železnicích běžněji proháněl zhruba před 
čtyřiceti lety. Průvodčí přibouchl dveře a za 
chvíli směli cestující obdivovat krásy jižních 
částí Prahy včetně obrovských skalních ma-
sivů tyčících se do výše – místy bylo možné 
na skálu z okýnek vlaku skoro dosáhnout!
Děti a vedoucí vystoupili na zastávce Praha-
-Žvahov, kde na ně dýchla atmosféra dáv-
nějších časů, a  na místo konání Drakiády 
dorazili s téměř hodinovým náskokem před 
hlavní skupinou. Ta se vcelku pohodlně 

rozložila do několika tramva-
jí pražské MHD, ale do kopce 
nad Zlíchovem pak již pokra-
čovala po svých.
Draků vlastnoručně vyro-
bených se na obloze ocitlo 
mnoho, neboť vlčata, skauti, 
skautky i světlušky se o před-
cházejících schůzkách předhá-
něli, kdo vyrobí toho nejhezčí-
ho. Jenomže draka ve vzduchu 
udržet na dobu delší, než bys 
Junáckou hymnu zazpíval, je 
úkol přece jenom těžší!
Dračí komise složená letos ze 
šesti členů rodiny Novákových 
nakonec po dlouhém rozhodování vybrala 
tři vítězné draky a jejich majitele odměnila 
pytlem krmiva, aby jim létavci vydrželi při 
síle. Draci se ale k jídlu příliš neměli, a tak 
dětem nezbylo, než se dobrot ujmout po 
svém. Ani kousek za pár chvil nezbyl! Nako-
nec se malí i velcí přesunuli o kus dál a na 
tradičním místě rozdělali oheň.

Po celý den nám krásně svítilo sluníčko 
a  možná nebýt rodičů, děti by na Žvahově 
zůstaly ještě hodně dlouho. Myslím, že ne-
bude moc pracné nikoho přesvědčit, že si 
má jednu říjnovou sobotu na podzim 2018 
vyhradit na draka… Tak snad opět za rok 
DRAKŮM ZDAR!

Anežka Straková

Florbalový turnaj o pohár uhříněveského starosty
V sobotu 14. října se v nedaleké Uhříněv-

si konal již tradiční florbalový turnaj 
SHM. Již tradičně silné zastoupení kluků 
a  holek z  Kobylis potvrdilo dobrou fazonu. 
Podařilo se nám ve třech věkových kategori-
ích vyhrát všechny tři poháry. K tomu jsme 
ještě přidali 2. a 3. místo. 
Gratulujeme všem malým i větším sportov-
cům a děkujeme všem rodičům za doprovod 
a pomoc.
Příští florbalové klání nás čeká již brzy, v so-
botu 11. listopadu na sv. Martina opět v Uh-
říněvsi.

P. Ladislav Banďouch 

Děti prozkoumávají náš kostel během programu, na nějž jsme pozva-
li u příležitosti 80. výročí Terezičky několik základních škol.
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Vzpomínka na P. Václava Teplého, SDB
V  období, kdy si připomínáme ty, kteří 

nás předešli na věčnost, bych rád vzpo-
menul na svého velkého dobrodince a  du-
chovního rádce P. Václava Teplého, který 
nás opustil na sklonku minulého roku. Měl 
jsem tu čest ho poznat v závěru jeho života, 
kdy působil v  kobyliské komunitě už jako 
kněz v  důchodu, byl mi oporou společně 
s  mými přáteli ze společenství, když jsem 
měl těžké období života. Dobrému Bohu 
a  jemu vděčím za to, že mi ho poslal do 
cesty, také za spoustu jeho duchovních rad 
a  povzbuzení, za společné chvíle při mod-
litbě breviáře a mše svaté. Jistě, že nemohu 
opomenout i  jiné kněze salesiány, kteří mi 
pomohli a kterých je mnoho, ale nebudu je 
jmenovat, neboť nechci, aby byl někdo opo-
menut, jistě Bůh jim odplatí vše dobré za 
jejich laskavost a obětavost…

Otec Václav měl dobré srdce, smysl pro hu-
mor, byl trpělivý a trpělivě snášel své utrpe-
ní, byl pro mě příkladem poctivého a  hou-
ževnatého kněze. I  přes nelehké zdravotní 
potíže se snažil do posledních chvil být na 
mši svaté a  modlit se jeho oblíbený brevíř. 
Jistě každý, kdo ho znal, by o něm mohl vy-
právět své a asi i více nežli já, chci mu tou-
to cestou jen projevit svou vděčnost, úctu 
a uznání…

„Jak velký je kněz! Kněz bude pochopený 
až v nebi. Kdyby byl pochopený na zemi, 

lidé by zemřeli ne ze strachu, ale z lásky.“ 
(sv. Jan Maria Vianney)

Otto Banko

Informace k volbám nové PRF
 -  volby proběhnou 12. 11. po bohoslužbách při odchodu z kostela u hlavního a boč-

ních vstupů
 - volit se bude také na sobotní večerní mši svaté 11. listopadu
 - kdo z vážného důvodu nemůže být přítomen a chce volit, může tak učinit v týdnu 

předtím ve farní kanceláři 
 - volit mohou farníci od 15 let, volit se bude 5 osob, další 3 osoby budou jmenovány 

farářem
 - bude zatrhávací systém a maximálně bude možnost zatrhnout 5 osob
 - ze své funkce jsou členy PRF: farář (Martin Hobza), farní vikáři (Ladislav Ban-

ďouch, František Blaha, Josef Kopecký, Pavel Šimůnek), ředitel salesiánského stře-
diska (Václav Jiráček) a představená sester FMA (Helena Křenková)

 - u volebních uren bude služba (kdo byste mohli pomoci, můžete se hlásit u Tomáše 
Redlicha, farnost.kobylisy@sdb.cz)

Úkoly pastorační rady farnosti
Úkolem PRF je spolu s farářem posuzovat otázky týkající se farnosti, radit se o nich, nalézat 
možnosti řešení, usnášet se na opatřeních, poskytovat součinnost při jejich realizaci nebo je 
přímo realizovat. Na základě znalosti situace farnosti se podílet na vytváření pastoračního 
programu.

K úkolům PRF zvláště náleží:
 - probouzet a prohlubovat vědomí spoluzodpovědnosti za farní společenství a oživo-

vat spolupráci jeho členů
 - přinášet podněty a návrhy pro přípravu a slavení bohoslužeb a pro živou účast ce-

lého farního společenství na liturgii
 - podporovat službu v charitativní a sociální oblasti
 - společnými úkoly a akcemi posilovat vědomí společenství

Shromáždění PRF se bude řádně konat 4 x za rok. Délka mandátu člena PRF je 5 roků.

Volby do PRF
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Kandidáti do PRF jsou uvedeni v abecedním pořadí bez titulů
Představení kandidátů je k dispozici také na vývěsce v kostele a na farním webu. 

Jitka ČAPLOVÁ, kandidát č. 1 
Věk: 45 let, rodinný stav: vdaná, 4 děti, profese: učitelka v MŠ.
Jsem konvertita a  členka ASC. Vztah s  farností navázán předsvatební 
přípravou díky Jendovi Vývodovi. Ve farnosti mě můžete vidět a slyšet 
při hraní kapely Poločas a Kairos, na večerech chval a též při lákání na 
každoroční adventní trhy. Snažím se dělat to, k čemu mám dary a co je 
potřeba.
Za důležité považuji určitě budování společenství a vztahů, moje před-
stava farnosti je místo, kde každý má možnost cítit se dobře a doma. Hlasuji též za farnost 
sloužící a ne obsluhovanou.

Lukáš GREGORA, kandidát č. 2 
Jmenuji se Lukáš Gregora a je mi 23 let. Jsem svobodný a studuji na ČVUT 
v Praze v programu Elektronika a komunikace, kde jsem ve 2. ročníku 
magisterského studia. V kobyliské farnosti jsem (dle vyprávění) od svých 
3 let. Ve farnosti jsem několik let vedl starší ministranty a v této službě 
se snažím dle časových možností pokračovat. Jsem také členem kapely 
Tuesday melody a podle potřeby vypomáhám i v dalších kapelách na ne-
dělních bohoslužbách. Pro farnost považuji za důležité aktivní zapojení 
mládeže do farních aktivit a farního dění. 

Květoslava CHARVÁTOVÁ, kandidát č. 3 
Je mi 53 let a jsem 15 let rozvedená. Pracuji jako stavební inženýrka u za-
hraniční firmy, která vyrábí stavební izolace. Do naší farnosti chodím 6 
let. Po roce jsem se přihlásila na kursy Alfa, v dalších ročnících už jako 
pomocnice v kuchyni. Poté jsem se 2 roky připravovala na křest v roce 
2016. Službu vykonávám, kde se dá – výpomoc v kuchyni při farních ak-
cích a na kurzech Alfa, brigády na faře ve Zdicích. 
Pro naši farnost bych ráda navrhovala a organizovala akce, kam by se 
mohli zapojit staří i mladí. 
Přednášky, brigády, dobročinné a společenské akce, abychom se co nejvíce poznávali navzá-
jem a mohli si více pomáhat. Sportovní akce pro všechny věkové kategorie (petangue, stolní 
tenis atd.). Společenské akce – přednášky, koncerty.
Ráda bych pomáhala farníkům při zakládání skupinek, aby společně mohli rozjímat nad 
Písmem a více poznávali jeden druhého. Je to velmi obohacující záležitost a velmi potřebná 
pro všechny. 

Zuzka JIRÁKOVÁ, kandidát č. 4 
52 let, vdaná, mám středoškolské vzdělání s maturitou, ale jsem ještě v domácnosti, protože 
máme více i malých dětí. Ve farnosti jsem od svého křtu v roce 2003, a jinou farnost tedy 
blíže neznám. Možná o to více mi naše farnost přirostla k srdci, a když mi začínají vyrůstat 

naše děti a mám teď více času, tak bych ráda i farnosti něco dala, když 
jsem zatím neměla příležitost. 
Určitě považuji za důležité pracovat na vztazích v rámci celé farnosti. 
Na tom, aby lidé z kostela jen nepřijímali, co někdo připraví, ale aby 
měli radost z toho se sami zapojit do dění. Protože jsem dlouhý čas měla 
možnost navštěvovat mše svaté a další akce vždy jen s nějakým naším 
malým dítětem, tak mě hodně zajímá skupina mladých lidí – rodičů, 
kteří navštěvují farnost s dětmi, a týká se jich vše kolem dětí. A protože 
další naše děti se dostaly do vyššího věku, a tedy se jich týkají akce pro mladé, tak mě zají-
má i dění kolem mládeže. Sama věkem patřím do střední generace, tedy i tady mi je proble-
matika blízká a ráda bych hledala, jak zaktivnit tuto skupinu lidí, čímž nechci říct, že by mě 
nezajímali senioři, protože i k tomuto krásnému věku se velmi rychle blížím. 

Perla KUCHTOVÁ, kandidát č. 5 
58 roků, rozvedená (2001), matka dvou dcer (36 a  35), babička čtyř 
vnoučat. VŠ učitel, agronom: zabývám se trvale udržitelnými zeměděl-
skými systémy, ekologickým zemědělstvím, komunitním zemědělstvím 
a permakulturou; moje původní specializace jsou olejniny (tvorba výno-
su řepky olejky), zabývám se ekologickým pěstováním máku, ošetřením 
a úpravami osiv a nově využitím analytických metod pro rozlišení pů-
vodu semen. 2014–2018 zvolena do zastupitelstva MČ P8 za „Osmička 
sobě, KDU-ČSL a nezávislé osobnosti“, členka KDU-ČSL,  klubu Osmička 
sobě, kontrolního výboru a komise pro prevenci sociálně patologických jevů.
Ve farnosti jsem se začala objevovat v  roce 2004. V  roce 2005 jsem byla podmíněně po-
křtěna (1959 pokřtěna v CČSH), téhož roku jsem byla biřmována. 2005 prošla kurzem Alfa 
a v dalším roce přešla do týmu. S přestávkou vypomáhám na Alfě dosud. Vypomáhala jsem 
P. J. Brtníkovi s přípravou zájemců o křest (cca 2006–2011). Jezdila na brigády do Zdic. Absol-
vovala kurzy lektorování pořádané farností a občas posloužím coby lektor. Každou čtvrtou 
neděli v měsíci, mimo prázdniny, bych se měla vyskytovat ve farní knihovně. 
Naše farnost je úžasná. A jsem šťastná, že k ní patřím. Zejména na podzim roku 2014 jsem 
velmi ocenila podporu, které se mi dostalo od mnoha lidí ve farnosti. A stále si jí cením.
Farnost je o setkávání lidí rozdílného věku, různých profesí, zájmů a povah. Naše farnost 
je veliká, zákonitě vznikají skupiny a uzavřené podskupiny, někdy vstoupí neporozumění 
a  animozity, přitom jsme všichni součástí téhož. Kromě společného slavení eucharistie, 
modliteb a chválení Boha pokládám pro farnost za důležité: láskyplné přátelské vztahy, ko-
munikace, spolupráce, sdílení a služba všude tam, kde je jí právě třeba. Na tom bych se ráda 
podílela.

Věra NOVOTNÁ, kandidát č. 6 
Lehce přes 40, v kostech někdy 60, jindy sweet 16. Vdaná ... je to ale 
výzva. Asistentka týmu ve farmaceutické společnosti. Vztah k farnosti 
mám velmi vřelý s pocitem vděčnosti za takové společenství. Do farnos-
ti patřím zhruba od svých 10 let. Začínala jsem s Prokopem na kůru, po 
revoluci pak pokračovala u kříže z Taizé s Kájou Herbstem či Jendou 
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Vývodou. Poté jsem se na pár let vzdálila a vdala a po našem druhém dítěti jsem měla pocit, 
že bychom se jako maminky ve farnosti měly více družit a sdílet se. Iniciovala jsem několik 
prvotních setkání a Mamky sobě díky pokračovatelkám osm let stále fungují.  Důležité je, 
aby se mezi námi nikdo necítil sám, pokud opravdu nechce. Každý občas potřebuje postrčit, 
pomoci, poradit. Chybí mi tu databáze lidí ochotných ke konkrétní pomoci a lidí hledajících 
pomoc. Důležitá je také provázanost Salesiánského střediska s farností a vzájemná informo-
vanost, což přirozeně vede k nenásilné evangelizaci. 
Mívala jsem také ráda společné úklidy kostela a zahrady, kdy šlo o příležitost seznámit se 
s dalšími lidmi, popovídat si, zasmát se. Schválně – na jakou písničku jde práce pěkně od 
ruky – Narodil se Kristus Pán, nebo Nesem vám noviny? 

Lucka ORTIZ, kandidát č. 7 
Je mi 39 let, jsem rozvedená a pracuji na obchodní pozici v IT. Do farnosti 
chodím od roku 2009, vykonávám službu katechetky a 7 let jsem organi-
zovala Noc kostelů. Když jsem přišla k Terezičce jako single třicítka bez 
dětí, znala jsem zde jen pár lidí. Od začátku jsem oceňovala přátelské 
prostředí a také možnost zapojit se do různých forem služby, aniž by člo-
věk měl velké zkušenosti. Pomáhat vytvářet atmosféru přijetí a prostor 
pro rozvíjení darů tak, aby se mohl do služby zapojit každý, považuji za 
důležité. Dále je potřeba dělat charitu rozmanitým způsobem a odpoví-
dat na aktuální potřeby uvnitř i vně společenství.

Radek PAVELKA, kandidát č. 8 
Věk: 47, rodinný stav: ženatý, 3 děti, profese: obchodní ředitel
Vztah k farnosti: do farnosti chodíme jako rodina asi od roku 2002, příle-
žitostně se podílím na organizaci kurzů Alfa
Co považuji pro farnost za důležité: neustálá evangelizace – např. Alfa, 
farní evangelizační buňky a budování především osobních vazeb, které 
pomáhají k prohlubování víry. 

Ludmila PROKEŠOVÁ, kandidát č. 9 
Ludmila Prokešová (75 let), svobodná. Jsem lékařka a celý život se věnuji 
imunologii. Dosud pracuji na poloviční úvazek na 1. lékařské fakultě UK.
V  naší farnosti žiji od roku 1971, jsem zde velmi ráda a  mám tu řadu 
přátel. Bohužel jsem toho dosud pro farnost mnoho neudělala. Různých 
aktivit se účastním příležitostně a v rámci našeho společenství. 
Pro farnost je důležité, aby vytvářela fungující rodinu složenou ze všech 
věkových kategorií a aby se její členové setkávali a spolupracovali i mimo 
bohoslužby. Proto je třeba podporovat rozvoj existujících a vznik nových 
společenství a různé vzdělávací, společenské a kulturní aktivity. Myslím, že nabídka těchto 
aktivit je v naší farnosti velká, ale ne vždy se setkává s dostatečným zájmem. Velmi důležitá 
je dobrá informovanost farníků o všech aktivitách a potřebách farnosti. 

Tomáš REDLICH, kandidát č. 10 
Jmenuji se Tomáš Redlich (41) a jsem z Prahy. Žiji v manželství s Pavlou 
z Valašska a máme tři syny, Vítka, Egona a Nikodéma (10, 8, 3). Patříme 
do Salesiánské rodiny jako členové jedné z jejích mladších větví – Kon-
templativní fraternity Marie z Nazareta. Pracuji v naší farnosti jako pas-
torační asistent a rád se podílím na životě Salesiánského centra. Farnost 
sv. Terezičky je má rodná od roku 1992, kdy jsem zde byl v šestnácti le-
tech pokřtěn. Jsem vděčný za možnost patřit do ní, i za to, že byla svěřena 
salesiánům. Přál bych nám všem, abychom mohli vnímat i spoluvytvářet naši farnost jako 
společný domov a rodinu, ve které může každý najít své místo a především Krista uprostřed 
nás.

Jaroslav ŠEBEK, kandidát č. 11 
Věk: 47, rodinný stav: šťastně ženatý, dvě děti, profese: historik, publici-
sta 
Vztah k farnosti: do farnosti patřím už sedmnáct let, poté, co jsem se při-
stěhoval natrvalo do Prahy; konkrétně jsem se zapojil zejména do před-
náškové činnosti na různá témata, historická i aktuální
Co považuji pro farnost za důležité: nejen pro farnost považuji za důleži-
té, aby se o všech věcech věcně diskutovalo a nesurfovalo se na vlnách 
emocí; proto se rád zapojím do pořádání přednášek i veřejných diskusí k tématům, které by 
farníci považovali za důležitá a potřebná. 

Marie ŠTARMANOVÁ, kandidát č. 12 
Věk: 45, rodinný stav: vdaná – 4 děti, profese: administrativní – prý ředi-
telka divadla :-)
Vztah k farnosti: do farnosti patříme skoro 20 let (přes 19), bývala jsem 
v dětském týmu, jsem ve společenství Modliteb matek
Co považuji pro farnost za důležité: aby měla prostor pro setkávání a re-
alizaci všechna společenství i farníci, kteří nejsou nikde „začleněni". Aby 
si lidé, kteří jsou v něčem „jiní", nepřipadali ve farnosti jako „exoti", ale 
cítili se být součástí této naší velké rodiny. 

Václav TŮMA, kandidát č. 13 
Je mi 52 let. Jsem ženatý 31 let a  s  mou ženou máme pět dětí. Ve fir-
mě Elektroline pracuji jako řidič. Do kobyliské farnosti chodím od roku 
1985. Následující rok jsem se zapojil do zpívání s Prokopem Remešem 
a od roku 2003 zpívám a hraji se skupinou Poločas a hostuji i v jiných hu-
debních uskupeních. Čtvrtým rokem jsem správcem hudební zkušebny 
a přibližně deset let sloužím jako akolyta. Myslím si, že ve farnosti jsou 
nejdůležitější vztahy mezi lidmi, vzájemná spolupráce, ochota přispět 
svým malým dílem k dobru většině a naslouchat druhým.
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Hledáme prostory k pronajmutí
Hledáme k pronajmutí prostory, které by 
mohly sloužit jako expediční sklad antikva-
riátu (ne obchod). Velikost cca 50 až 100 m2, 
suché – prostor musí být temperován (mírně 
vytápěn), možnost parkování u skladu nebo 
v jeho blízkosti, příslušenství: WC, umyvadlo 
(event. malá kuchyňská linka). Nastěhování 
prosinec 2017. 
Za nabídky Vám předem děkuji.

Josef Míček 
ANTIKVARIÁT 

www.prectene-knihy.cz;e-
mail:micek.j@prectene-knihy.cz

tel.:732261067 

Hledáme byt ke koupi
Farníci od Terezičky hledají ke koupi byt 
3+kk až 3+1 v panelovém domě v jedné z lo-
kalit – Kobylisy, Bohnice, Čimice, Ďáblice, 
Ládví, Střížkov a Prosek. 
Děkujeme za nabídku. 

Petra a Dan
tel. 606851711

Koncert skupiny OBOROH 
Zveme na koncert skupiny OBOROH, který se 
koná ve středu 8. listopadu od 19.30 v kostele 
sv. Petra a Pavla v Praze 8 – Bohnicích.
Folkrocková kapela z  Rychnovska se za 28 
let své existence stala legendou. Skupina 
má na svém kontě 25 tisíc prodaných, kri-
tikou velmi dobře přijatých alb, přes 1000 
koncertů nejen v  tuzemsku, ale i  v  mnoha 
evropských zemích. 
Koncert se koná v rámci cyklu Kulturní Os-
mičky – pravidelné koncerty v  kostele sv. 
Petra a Pavla vždy 8. dne v měsíci. Vstupné 

je dobrovolné, doporučené 100,- Kč, vstup je 
bezbariérový. 
Podrobnosti najdete na níže uvedených od-
kazech. 

Renata Molová
renata@osmicky.cz

 www.osmicky.cz; www.
facebook.com/osmicky

Godzone tour v Praze 
V  sobotu 18. listopadu od 18.00 hod. se 
uskuteční ve sportovní hale Královka v Pra-
ze program slovenského evangelizačního 
projektu Godzone. Půjde o komponovaný ve-
čer plný hudby, divadla, slova, videa a mod-
litby. Cílem je mladým lidem zprostředkovat 
evangelium způsobem, který je jim blízký. 
Letošní večer je nazván „Odhodlaní změnit 
svět“. Více informací najdete na níže uvede-
ném odkazu nebo na Facebooku. 

Michael Koch, vedoucí organizačního 
týmu Godzone tour v Praze  

Vojtěch Smolka, ředitel Arcidiecézního 
centra pro mládež

http://www.tour.godzone.sk

Adventní zastavení k obnově manželského slibu
Kdy?  9. prosince od 15.00 do 18.00 hod.
Kde?  Pastorační středisko, Kolejní 4, Praha 
6 – Dejvice, sál sv. Vojtěcha
Duchovní obnovou bude provázet Mons. Th-
Lic. Ing. Zdenek Wasserbauer, ThD. 

http://www.apha.cz/cpr-adventni-
zastaveni-aktualni-nabidka

Společná příprava na život v manželství
Příprava se bude konat od 23. ledna do 13. 
března, po osm večerů vždy v úterý od 19.30 
do 21.30 v Pastoračním středisku – Kolejní 4, 
Praha 6. Myslete na přípravu včas, kapacita 
kurzu je omezená!

http://www.apha.cz/cpr-
snoubenci-aktualni-nabidka
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Odkud pocházíte? Prozraďte, prosím, 
něco o svojí rodině. Vlastně o Vás vůbec 
nic nevím.
Můj domov je Prosek. Strávila jsem tam dět-
ství s rodiči a mladší sestrou, našla jsem si 
tam samostatné bydlení jako dospělá a na-

konec mne tam následoval i můj manžel. Na 
toho jsem si ovšem musela trochu počkat. 
Říkala jsem si, buď to bude ten pravý, nebo 
raději nic. Ale Pán rád dává těm, kdo prosí, 
tedy jsme se hledali, až jsme se našli a k bá-
ječnému muži jsem dostala spoustu Božích 

bonusů. Druhou maminku (tu kouzelnou by-
tost opravdu nelze označit výrazem tchýně) 
nebo třeba bezvadné vnučky. 

Bydlíte na Proseku. Proč chodíte k Te-
rezičce a jak dlouho? 
K Terezičce mne Pán Bůh zavedl trochu kli-
katou cestou. Celý život jsem se pokoušela 
najít smysl a dlouho se mi to nedařilo. Chvíli 
jsem si myslela, že smysl života spočívá v mé 
práci, ale ukázalo se, že ani ta nejlepší práce 
není napořád. Situace se začala měnit k hor-
šímu, zpočátku nenápadně a pak už docela 
prudce. Sice jsem vždy měla velkou oporu 
v  manželovi, ovšem člověk je jen člověk 
a není všemohoucí. Při jedné návštěvě Mezi-
národního centra duchovní obnovy v Hejni-
cích jsem zjistila, že to, co potřebuji, je pra-
videlný kontakt s živým Kristem. Že nestačí 
jen o  něm číst, v  duchu s  ním rozmlouvat 
a do kostela chodit „na návštěvu“.  Prosec-
ký kostel sv. Václava je sice půvabný, ale 
připadala jsem si tam cizí. Jako když člověk 
vstoupí do uzavřené společnosti. Hejnice 
u Frýdlantu v severních Čechách jsou zase 
poněkud z ruky. Pán mi ale poslal do cesty 
film a  knihu o  Donu Boskovi a  o  4. neděli 
adventní 2009 jsme se vypravili k Terezičce, 
našli vše, po čem duše toužila, a už jsme zde 
zůstali.

Vídám Vás vlastně jen na ranních 
mších. Jste i  jinak zapojená do života 
farnosti?
U  Terezičky je báječné, že se člověk může 
vždy zapojit podle možností. Rádi něco upe-
čeme, když je Misijní koláč nebo Den Salesi-
ánského centra, vyrobíme nějaké drobnosti 
na adventní trhy, potěšíme se na farním ple-
se a teď uvažuji, že se o letních prázdninách 
připojím k  pátečním úklidům kostela. To 
mne láká, ale ve školním roce pádím hned 
po mši svaté do školy za svými „ajťátky“. 

Co Vás žene zrovna na ranní mše?
 Poprvé jsem vyrazila na ranní mši o Pope-
leční středě 2014. Jsem totiž vyloženě ran-
ní typ a  večer už zpravidla nemívám moc 
sil. Samozřejmě, že ne vždycky se mi chce 
z teplého pelíšku, ale když si uvědomím, co 
úchvatného mne čeká, vyskočím a  pádím 
zvesela do kostela. Člověk se natankuje dob-
rem hned po ránu a celý den je radostnější.

Proč jste se rozhodla zrovna pro studi-
um angličtiny, zřejmě hned po revoluci 
v r. 1989?
Anglicky jsem se učila už od základní ško-
ly, a to přesto, že jsem se narodila už v roce 
1971. Musím přiznat, že mi ten jazyk jako ta-
kový nijak k srdci nepřirostl. Oceňuji ale, že 
je poměrně snadno zvládnutelný, učitel i žák 
může brzy vidět pokroky a radovat se z nich. 
Také je výhoda, že je angličtina velmi rozší-
řená a dá se dobře využít. 

Kolik let učíte?
S trochou nadsázky se dá říct, že mne k pe-
dagogice dovedla touha po mamonu. Za stu-
dií na právnické fakultě v roce 1993 jsem si 
chtěla trochu přivydělat. Našla jsem si bri-
gádu a  zjistila, že mi učení jde a  baví mne 
(na rozdíl od práva, které se v devadesátých 
letech začalo příšerně komplikovat a trvá to 
dodnes). Po promoci v  roce 1995 jsem tedy 
zahájila kariéru v  jazykovém studiu, strá-
vila 15 let výukou nejrůznějších věkových 
a pokročilostních kategorií, včetně tzv. sou-
kromých osmiletých gymnázií. Zpočátku 
to byla krásná práce. V polovině 90. let byl 
o jazyky veliký zájem a člověk měl pocit, že 
to jde samo. Doplnila jsem si při zaměstnání 
ještě pedagogické vzdělání. Ale přirozeným 
vývojem zájem opadal, přišla takzvaná krize 
a  musela jsem dělat čím dál tím víc práce, 
která mi nešla a  nijak mne nebavila, což 
mne ničilo po všech stránkách. V roce 2010 
padlo konečné rozhodnutí – změna zaměst-

Příprava listopadového rozhovoru se od počátku komplikovala (proč vždycky listopad?). Oslo-
veným se buď moc nechtělo, nebo nebylo ve vzájemných časových možnostech se potkat. Nera-
da dělám rozhovor korespondenčně (poslat otázky, dostat odpovědi), připravuji se tak o osobní 
setkání s respondentem. Oslovila jsem Ludmilu Bláhovou, která na ranních mších krásně zpívá 
žalmy, a ta se vůbec nebránila. Nechtěla ale mluvit, chtěla psát. Takže rozhovor, který budete 
za chvíli číst, vznikl korespondenčně a nutno přiznat, že z velké, ale opravdu velké části je dílem 
Ludmily. Do jejího textu nebylo třeba mnoho zasahovat. Vymyslet ovšem otázky pro někoho, 
koho znáte ráno letmo z kostela a líbí se vám, jak zpívá žalmy, není snadné. Vyšla jsem tedy 
z Ludmilina článku v  rubrice Já a moje farnost a vytyčila okruhy – žalmy, ranní mše, bydlíte 
na Proseku, proč chodíte k Terezičce, učitelství na Soukromé střední škole výpočetní techniky, 
angličtina. A takto Ludmila zadané okruhy zpracovala.

Nejdůležitější je láska, ostatní se 
dá v případě potřeby „vygůglit"
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nání byla nezbytná, pokud jsem měla zůstat 
naživu a  při smyslech. Vyměnila jsem za-
městnání v jazykovém studiu, které zahrno-
valo kromě výuky i dlouhou a hustou řadu 
manažerských, marketingových a vůbec ad-
ministrativních úkolů, za čisté učitelství na 
normální střední škole.

Máte vůbec chlapce v  angličtině čemu 
učit? Moji chlapci denně sledují videa 
v  angličtině a  rozumí mnohem víc než 
já.
Rozumět videu a ovládat jazyk jsou dvě růz-
né věci. V  gramatice jsem stále o  dost dál 
a  některé speciální výrazy se naopak ráda 
od žáků přiučím. A  u  těch hodně pokroči-
lých se zaměřujeme na kultivaci projevu, 
chápání a  zobecňování přijatého, vyjadřo-
vání názoru a  podobně. To jim někdy moc 
nejde ani v češtině. 

Působíte na mě velmi mírným a  křeh-
kým dojmem. Je pro Vás těžké obstát na 
střední škole s převahou chlapců? Pro-
zraďte Váš recept, jak s chlapci vyjít.
Ale vůbec ne! Umím i hulákat a dělat hnu-
soksichty, když to nejde po dobrém. Ale naši 
žáci jsou v  podstatě docela hodní a  nemu-
sím mít jiný recept než ten, který používal 
Don Bosco: co nejvíc lásky a  jít příkladem. 
Na těch soukromých gymnáziích to bylo 
mnohem obtížnější. Vlastně neměla se sku-
tečným osmiletým gymnáziem nic společné-
ho. Osmileté gymnázium má být instituce 
sloužící dětem, které projevují už v  raném 
věku mimořádný zájem o  studium. Větši-
na tamních „studentů“ však neměla zájem 
vlastně o nic, natož potom o studium. Hlavní 
roli vždy hrály peníze a učitel neměl oporu 
u vedení. 
Škola, na které působím nyní, je úplně nor-
mální v tom smyslu, že učitelé učí, studenti 
studují, uklízečky uklízí a ředitel řídí. Sice je 
soukromá, ale peníze se vynakládají na vy-

bavení výpočetní technikou a  jinou moder-
nizaci a nikdo zde není tolerován jen proto, 
že si zaplatil školné. 
Líbí se mi, že tu mám možnost nenápadně 
a nenásilně předávat křesťanský postoj k ži-
votu. Při výuce jazyka je prostor na různé 
debaty, a  když žáci vidí paní profesorku 
s křížkem na krku vesele pobíhat po škole 
s radostným úsměvem, vstřícným přístupem 
a úctou k lidským bytostem, jistě nejednoho 
napadne, že „bejt hodnej je vlastně bezva“.
Oni to dnešní mladí nemají o nic jednoduš-
ší než svěřenci Dona Boska, jen zápasí s  ji-
ným druhem potíží. Na jedné straně toneme 
v  bezbřehém relativismu, na druhé straně 
nás drtí tlak na výkon a jeden neví, zda je vů-
bec něco správně nebo špatně a co je vlastně 
pravda.  
Velmi bych si přála, aby se víra a informační 
technologie co nejvíce propojovaly v soula-
du s Boží vůlí. Je to dnes účinný způsob šíře-
ní dobré zvěsti. Zkrátka víc dobrých „ajťáků“ 
mezi křesťany a víc dobrých křesťanů mezi 
„ajťáky“. 

Jak konkrétně si představujete propoje-
ní informačních technologií a víry?
Možnosti jsou nepřeberné. Pro začátek by 
například prospělo, kdyby v  každé farnos-
ti byl někdo, tak jako u  nás, kdo pečuje 
o  webové stránky a  aktualizuje informace 
o dění. Vždy, když cestuji někam, kde strá-
vím neděli, nejprve zjišťuji informace o kos-
tele a ne vždy najdu, co hledám. Také se mi 
líbí možnost poprosit přes internet o  mod-
litbu bratry a sestry z různých konců vlasti 
i světa, najít si obsah konkrétní mše svaté ... 
to vše už existuje, ale pořád je co vylepšovat 
a zdokonalovat. 

Jaké je vidění světa očima Vašich stu-
dentů?
To se opravdu neopovážím generalizovat. 
Někdo je vyloženě byznysní typ, jiný vede 

skauty. Občas se stane, že je někdo tak za-
ujat svým oborem, že v těch ostatních nemá 
moc přehled. Například jeden žák nevěděl, 
co je jinovatka a  rosa, nebo jsme před lety 
zjistili, že nikdo ve třídě prváků neví, kdo byl 
Goethe, a netipnou si ani obor činnosti. Na 
druhé straně jsou mezi našimi studenty i je-
dinci s  mimořádným rozhledem. Maturanti 
pravidelně dosahují výrazně nadprůměr-
ných výsledků ve všeobecně vzdělávacích 
předmětech, jako je čeština, matematika 
a  cizí jazyky, mnozí během studia získají 
různé certifikáty. Na vzdělání jim tedy asi 
záleží. Vždycky s úsměvem říkám, že pokud 
vědí, že to nejdůležitější je láska, ostatní se 
dá v případě potřeby „vygůglit". Tak snad to 
tak jednou uvidí i oni.

Kde jste se dostala ke zpěvu? Krásně 
zpíváte žalmy.
Už při křtu mi prý pan farář prorokoval, že 
ze mne bude zpěvačka – zřejmě se můj hla-
sový projev vymykal místním zvyklostem, 
a to mi ještě nebyly ani tři měsíce. Ale váž-
ně, o zpěv mám zájem odjakživa. Na základ-
ní škole jsem zpívala v  žákovském sboru, 
v pubertě toužila stát se hvězdou pop music, 
a když to nevyšlo, zpívala jsem si aspoň pro 
radost. Možnost zpívat při mši svaté chápu 
jako velký Boží dar. Tady nezáleží ani tak na 
kvalitě hlasu a technice zpěvu jako na sply-
nutí s krásou mše svaté, být její aktivní sou-
částí. Těžko se to popisuje.

A ty žalmy mají předepsané noty, nebo 
je nějaká univerzální metodika, jak je 
zpívat? Chystáte si je na mše sama, nebo 
to nachystané od někoho dostáváte? 
Mám k  dispozici žalmy zhudebněné Bohu-
slavem Korejsem a jinou verzi od Josefa Olej-

níka. Tedy si vždy najdu konkrétní den, zjis-
tím, zda je nějaký svátek nebo památka a co 
se v  kterém případě čte a  zpívá. Připravím 
si různé varianty a  paní kostelnice mi pak 
před mší svatou špitne, jestli ze dne, nebo 
ze svátku. Metodika zpěvu je ve sbornících 
popsána, ale já jsem to spíš odposlouchala 
od varhaníků.

Jaké jsou vaše záliby?
Kromě toho, co jsem už uvedla, je naše vel-
ká láska Maďarsko s  termálními prameny 
a  Dolní Rakousy s  malebnými vinicemi. 
V  obou lokalitách najdete přirozeně zbož-
né a  pohostinné obyvatelstvo. Jezdíme se 
tam s manželem často inspirovat, abychom 
dokázali být tou změnou, kterou si přejeme 
vidět ve své vlasti. Anglicky se tam příliš 
nedomluvíte, proto se ve volných chvilkách 
snažím učit německy a  trochu i  maďarsky. 
Zatím umím Otčenáš, Zdrávas, Gloria, Svatý, 
svatý, svatý a Beránku Boží, protože maďar-
ština je mnohem delší než čeština, a  když 
jsem to v kostele říkala nebo zpívala česky, 
byla jsem se vším hotová dávno před bratry 
Maďary.

Na co se v nejbližší době těšíte?
Těšit se na něco jsem si odvykla už v dětství. 
Když se na něco moc těšíte, většinou to vů-
bec nenastane, nebo se to nepovede. Nau-
čila jsem se spíš si věci přát a pak se těšit 
z nich. Teď si třeba tuze přeji pokojný advent 
a Vánoce a doufám, že se nám podaří zamě-
řit se na to, co je opravdu důležité. To by byla 
krása! 

Děkuji za rozhovor.

Olga Lisáková

Ludmila Bláhová (nar. 1971), absolventka Právnické fakulty Univerzity Karlovy a Pedago-
gické fakulty Univerzity Karlovy, profesorka angličtiny na Soukromé střední škole výpočetní 
techniky na Proseku a každodenní zpěvačka žalmů během ranních mší svatých.
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Děkujeme „Andělovi“!
Naši zemi navštívil nedávno hlavní předsta-
vený salesiánů don Ángel Fernandez Artime. 
V Brně-Žabovřeskách se během tří dnů se-
tkal s několika stovkami mladých lidí a byl 
potěšen tím, že salesiánské dílo v  České 
republice žije. Ocenil výbornou spolupráci 
všech složek salesiánské rodiny a zaujala ho 
i činnost našich misijních dobrovolníků pů-
sobících v  současnosti na různých místech 
světa. 
Jsme rádi, že právě jim se rozhodl věnovat 
peněžní dar v celkové výši 61.040 Kč, který 

obdržel od různých dárců, sponzorů a přátel.
Done Angeli, za všechny naše dobrovolníky 
i celé české salesiánské dílo ze srdce děku-
jeme!
„A toto je poselství, které vám chci předat. 
Pán nám dává život a my jej máme přijmout 
takoví, jací jsme. Nevyžaduje po nás nějaké 
velké hrdinství, ale určitě chce, abychom 
si řekli, že můj život má smysl, když se dá-
vám...“
don Ángel Fernandez Artime

Pavel Gambi Ženíšek

Necháme si patentovat dynama na dětské nožičky 
a ručičky
Manželé Marčíkovi podávají zprávu 
o takovém „normálním“ dni v Indii
Výuka začíná v 9.50 shromážděním. Děti si 
několikrát procvičí „Pozor!“ „Pohov!“, občas 
jim někdo přečte vybrané články z  novin. 
Poté se rozdělí do skupin, podle délky svého 
pobytu v centru. My učíme angličtinu. Jsme 
moc rádi, že jsme na to dva. Jeden vysvětluje 
a druhý šťouchá do dětí, aby se nešťoucha-
ly a dávaly pozor. Co děti umí? Některé se 
nějak domluví, některé se nedomluví, ale 
nějaká slova přečtou, některá umí odhlás-
kovat slovo a některá se umí nezúčastněně 
usmívat. 
Dopoledne učíme dvě skupiny po 90 mi-
nutách, což pro mě byla nepředstavitelně 
dlouhá doba i na vejšce; pro děti, které ni-
kdy nechodily do školy, to musí být utrpení. 
Celkem to zvládají. Děti, které se v probíra-
né látce orientují, jsou v pohodě, informace 
nasávají jako houba a  dožadují se dalších 
a dalších cvičení (a to i v době, kdy bychom 
všichni měli hrát fotbal nebo skákat přes 
švihadlo (chudáci my ). Zato ti, kteří nema-
jí šajna, děsně křičí a  snaží se rozptýlit ty, 
kteří se soustředí. Myslím, že mají za cíl tím 
strašlivým řevem zamaskovat, že látce nero-
zumí. Však my na to přijdeme, jak do nich 
tu abecedu naládovat, aniž by si toho všim-
ly . Po dvou poklidných hodinách přichází 
oběd. Děti zametou třídu, sednou si pěkně 
do řádků, pomodlí se a vychovatelka s uči-
telkou jim nandá do plechových talířů jídlo. 
K jídlu bývá anasambra. Rýže s červenou ze-
leninovou nakyslou řídkou omáčkou – spíš 
polévkou. Mno, kulinářský zážitek to zrovna 
není. Učitelky si jídlo vylepšují citrónovým 
cosi „skoromarmeládou“, červeným picklem 
a  zjemňují curdem – něco mezi jogurtem 
a tvarohem. Jí se na zemi v tureckém sedu, 

jiný sed moc neuznávají, nástroj k  jídlu je 
lopatička ze třech prstů pravé ruky, palcem 
se cvrnká jídlo do pusy (a pak že se s jídlem 
nemá hrát). Zato jídlo v  Don Bosku je vý-
borné, každý den se mění a je doprovázené 
čerstvým ovocem. V Don Bosku se sedí spo-
řádaně na židlích a nástrojem je lžíce nebo 
vidlička nebo pravá ruka, čistě podle gusta 
každého strávníka. 
Po obědě děti chvilku uklízí a my se vrháme 
na poslední nejpočetnější a nejrůznorodější 
skupinku. To jsou právě ti co, křičí, když neví 
. Gong! (Bouchnutí kovové tyče o  kovovou 
tyč.) Uff! Hurá! S vyčerpáním a třeštící hla-
vou padáme na schůdky naší externí třídy. 
A  koukáme na kopec naproti. Jednou tam 
vylezeme! Myslím, že dětská energie hravě 
předčí jadernou a navíc jde o rychle obnovi-
telný zdroj… Myslím, že až se vrátíme domů, 
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Stránku dětem připravila Hanička VáclavováŘešení: všech svatých, zemřelé
pozměníme pár zákonů ohledně dětské prá-
ce a necháme si patentovat dynama na dět-
ské nožičky a ručičky. Samozřejmě, že bude-
me sponzorovat Dynamo České Budějovice 
(to aby se na nás lidi moc nezlobili). Vraťme 
se však k  tématu. Děti utíkají plnit domácí 
práce: zamést, vytřít, zalít kytky, smetákem 
uhrabat písek před vstupem do školy. Od 16 
hodin hrajeme venkovní hry. Hraje se fotbal, 
volejbal, stojí se dlooooouhataaanská fronta 

na hod míčem do basketového koše. Děti ne-
ustále předbíhají, a tak někdo háže neustále 
a někdo holt neustále stojí frontu. A na po-
dobném modelu funguje celá Indie…
(úryvek z  dopisu manželů Marčíkových, 
dobrovolníků v indickém Hospetu)
Hodně zdraví a vitamínů nejen pro tělo, ale 
i pro duši přeje tým Sadby.

www.sadba.cz, 
www.adopcenablizko.cz

Na Sadbě se sjeli delegáti pro misijní animaci
9. – 10. října dorazila na Sadbu různorodá 
hlučná skupinka. Salesiáni, kteří mají na 
starosti misijní, rozvojové a  dobrovolnické 
aktivity ve středoevropském regionu, se sje-
li nebo slétli z různých koutů světa, aby pra-
covali na dvou salesiánských dokumentech. 
Jeden se týká role a náplně práce delegáta 
pro misijní animaci a  druhý salesiánského 
misijního dobrovolnictví, tedy toho, co u nás 
zprostředkovává především program Caglie-
ro a projekt Adopce nablízko.
Nechyběli spolubratři z Maďarska (De Rossi 
Raja – misijní delegát původem z jižní Indie), 
Slovenska (Štefan Kormančik – do loňského 
roku 12 let na misii v Ázerbájdžánu), Polska
(Jacek Zdzieborski – zastupující varšavskou 

provincii), Slovinska (Hanzej Rozenzopf 
– působící v  rakouském Klagenfurtu, kde 
žije početná slovinská menšina) a  z  Říma 
dva spolubratři ze salesiánského „misijního 
ústředí“. 
Na úterním obědě v  jídelně našeho koby-
liského domu se sešlo přes 40 strávníků – sa-
lesiánů, sester FMA, zaměstnanců, studentů 
a hostů. Misijní delegáti tak zjistili, že nejen 
naše misijní skupinka, ale i  místní salesi-
ánské dílo je velice pestré. Na rozloučenou 
dostali nová trička Sadby, aby po světě cho-
dili a vyvolávali otázku, cože to je za zvláštní 
véčka s jedním ypsilonem uprostřed.

Pavel Gambi Ženíšek

Jakou slavnost slavíme 1. listopadu?

Za koho se modlíme 2. listopadu?

(Seřaď svíčky od největší po nejmenší)



Kobylístek listopad 201734 35

STOPAŘI - SKAUTI Z BOHNIC BOHOSLUŽBY

Vydává: Farnost sv. Terezie od Dítěte Ježíše, 
  Kobyliské náměstí 1, 182 00 Praha 8, 
  farnost.kobylisy@sdb.cz 
Redakce:  D. Jaklová, M.Hobza, T. Redlich 
DTP:  Marie Muchová, Jan Vlasatý
Tisk:  TLAMA design

Příští číslo vyjde, dá-li Bůh, 10. prosince 2017.
Uzávěrka bude ve středu 29. listopadu 2017, 12.00.
Toto číslo vyšlo 5. listopadu 2017 v nákladu 750 výtisků.

Příspěvky posílejte na kobylistek@sdb.cz 
nebo do sakristie. 
Za obsah článku odpovídá autor, příspěvky nejsou stylisticky upra-
vovány. Názory autorů nemusí být shodné s názory redakce.

Výrobní cena jednoho kusu cca 12,- Kč

Číslo účtu farnosti: 205391359/0800
Tel.: 283 029 141, 283 029 165
www.terezicka.cz

Pravidelné bohoslužby 
neděle 7.30, 9.00, 10.30, 18.30 eucharistická bohoslužba
  11.00  v kapli sv. Kláry, eucharistická bohoslužba
středy 17.00  eucharistická bohoslužba pro děti
po - so 6.15  ranní chvály
  6.30, 18.30 eucharistická bohoslužba (v úterý večer pro mládež)

Pravidelná možnost ke svátosti smíření je denně půl hodiny před večerní bohoslužbou. 
 

Příležitost ke svátosti smíření

Bohoslužby ve všední dny pravidelně (mimo výjimky) slouží:

Pondělí 6.30 P. Martin Hobza
  18.30 P. František Blaha nebo P. Jan Komárek

Úterý 6.30 P. František Blaha nebo P. Vojtěch Sivek
  18.30 P. Josef Kopecký nebo P. František Blaha  

Středa 6.30 P. Pavel Šimůnek
  17.00 P. Ladislav Banďouch nebo P. Martin Hobza – pro děti 
  18.30 P. Jan Vývoda 

Čtvrtek 6.30 P. Josef Kopecký 
  18.30 P. Ladislav Banďouch nebo P. Martin Hobza

Pátek 6.30 P. Ladislav Banďouch
  18.30 P. Martin Hobza

Sobota 6.30 P. Josef Kopecký nebo P. Pavel Šimůnek
  18.30 Mše svatá s nedělními texty

Neděle 7.30, 9.00, 10.30, 18.30 
   celebranti se nepravidelně střídají

Z bývalé sauny klu-
bovnu pro skauty
Skautské středisko Stopaři  se účast-
ní se svým projektem "Z bývalé sauny 
klubovnu pro skauty" participativního 
rozpočtu MČ Prahy 8.
Usilujeme o  využití zchátralého ob-
jektu sauny v areálu ZŠ Dolákova jako 
klubovny pro naše dětské oddíly.
Pokud byste chtěli náš či jiný projekt 
podpořit, můžete hlasovat na uvedené 
adrese. 

Hlasování lze nalézt na 
www.mojeosmicka.zapojtese.eu.

Děkujeme!

Středisko Stopaři

Má ajťátka a já.  Profesorka Ludmila Bláhová a její třída 
na Soukromé střední škole výpočetní techniky na Proseku

...konec Kobylístku



Listopad
každé úterý 18.30  Alfa – Úterky pro mládež, mše svatá a program ve farním sále
každý čtvrtek 19.00-19.30 Eucharistická adorace, kostel
1. čt v měsíci 19.30-22.00 Eucharistická adorace noční, kostel
1. pá v měsíci 17.00 Adorace, svátost smíření, večer přijímání pod obojí, kostel 
  19.20  Uvedení do duchovní četby nedělních textů Písma, Emauzy
každý pátek 18.00 Růženec za mír, pronásledované křesťany a ty, jimž je svěřena moc
3. pá v měsíci 18.30-20.15 Zastavení s Donem Boskem, mše svatá a program v kostele
soboty večer  Mše svatá s texty z následující neděle

5.  ne  14.00 Drakiáda pro rodiny s dětmi, sraz u kostela, či Velká skála (od 14.30)
6.  po 19.10 1. setkání rodičů dětí, které se připravují na 1. sv. přijímání, kostel
  19.15 Setkání společenství živého růžence
7., 14. út 9.30 Seminář: Paper maché – dekorace, brože, šperky, kl. SaSM (přihlášky)
9. čt 17.00 Svatomartinský světluškový průvod, sraz u recepce Salesiánského centra
11. so  Ministrantské setkání s kardinálem, prostory arcibiskupství
   Svatomartinský florbalový turnaj SHM, Úhříněves
12. ne  Volby nové pastorační rady farnosti, kostel
  14.00 I Praha má svá poutní místa, výstava pana Janáka, farní sál
13. po 19.00 Benefice pro SaSM, Okteto českých filharmoniků, Salesiánské divadlo
16.  čt 18.30 Seminář: Proč děti zlobí?, klubovna U Hrocha (přihlášky)
19.  ne  18.00 Poslední setkání stávající pastorační rady farnosti
20.-24. po-pá  Týden otevřených dveří v kroužcích SaSM 
21.  út 9.30 Seminář: Svícny – malování na sklo, klubovny SaSM (přihlášky)
23.  čt 18.30 Seminář: Proč a jak vychováváme své děti?, kl. U Hrocha (přihlášky)
25.  so  8.45 Kurz první pomoci pro děti a dospělé, prostory SaSM
26.  ne  14.00 Klub seniorů: Zpíváme s harmonikou Milana Miškaříka, farní sál
27.  po 19.15 Fotopouť do Mariazell s vyprávěním pro všechny zájemce, farní sál
28.  út 9.30 Seminář: Právní aspekty mateřské, rodičovské dovolené, kl. SaSM (při-

hlášky)
30.  čt 18.30 Seminář: Děti s ADHD, klubovna U Hrocha (přihlášky)

Prosinec
2.  so 9.30 – 17 Adventní duchovní obnova farnosti včetně rodin (přihlášky)
  9 – 16 Tvoření adventních věnců, odp. pro účastníky duch. obnovy (přihlášky)
  16.00 Žehnání adventních věnců a mše svatá se sliby ASC, kostel
4.  po 19.10 Setkání rodičů dětí, které se připravují na 1. sv. přijímání, kostel
   19.15 Setkání společenství živého růžence
5.  út  9.30 Sv. Mikuláš v Centru pro rodinu SaSM, společná oslava a nadílka
6. st 17.00 Bohoslužba pro děti a návštěva sv. Mikuláše v kostele
7.  čt 9.30 Mamky sobě, Maria – žena hluboké víry a radosti, míst. Emauzy
9. so   Bodovací florbalový turnaj SHM, Uhříněves
10.  ne 10 – 12 Adventní trhy, farní sál
  14.00 Klub seniorů: Duchovní obnova a film, farní sál
10.-17.  ne-ne  Jeden dětský dárek navíc, sběr dárků dle seznamu dětí, farní kancelář
11.–15.  po-pá  Sběr bílých krabiček na dětský karneval, recepce Sal. centra 
12. út 9.30 Seminář: Vánoční nepečené cukroví, kl. SaSM (přihlášky)
15.-17.  pá-ne  Adventní duchovní obnova ministrantů
17. ne  19.30  Setkání akolytů

FARNÍ AKTIVITY


